
ZA VEČJI RAZVOJ HORTIKULTURE
Hortikultumo društvo Ljubljana matica'(HDLM) s sedežem na

Miklo.šičcvi 4, je že pred petimi lefi sprejelo poleg svojih pravil tudi
sklepe, ki s svojo dolgoročnostjo niso prav nič zgubili na svoji aktual-
nosti. Zato naj jih najvažnejše povzamemo še enkrat.

Društvo si bo nenehno priza-
devalo za ustanavljanje novih
društev v Ijubljanskih občinah in
krožkov po šolah.^V povezavi i
zavodom za šolstvo SRS je komi-
sija že izdelala načelni program
za predmet hortikultura: letos bo
program podrobneje izdelan in
predložen za odobritev pristoj-
nim šolskim organom. Zavod za
šolstvo SRS je načelni pregled že
sprejel in je pričakovati, da se bo
pouk začel v šolskem letu
1983/84.

Ker je program turističnih
društev podoben programu
HDLM, ni potreb, da bi tam,
kjer ta društva že delujejo, usta-
navljali še hortikulturna društva.
HDLM se je lani včlanilo v Turi-
stično zvezo Ljubljana in spre-
jelo v svoj akcijski program tudi
njen pravilnik.

Člani HDLM se strinjajo, da
vzorno urejajo svoje vrtove,
dvorišča, balkone, okna in
drugo, da s tem prispevajo k lep-
šemu videzu svojih domov, ulic,
krajev in tnesta kot celote. Svoje
izkušnje pri urejanju in delu po-
sredujejo tudi drugim občanom
in jih s tem pridobivajo za cilje,
ki jih zastopa hortikulturno gi-
banje.

Najemni vrtovi (ali vrtički na
robu mesta) so raztreseni po vsej
Sloveniji. Organizirano urejeni
pa so samo v Titovem Velenju.
HDLM si že nekaj let prizadeva,
da bi prišlo v Ljubljani glede tega
do reda, da bi vrtove sprejeli kot
socialno potrebo za prebivalce
blokov in stolpnic ter da bi po-
stali sestavni del mestnega zele-
nja. Potrebno je, da se najemniki
teh vrtov samoupravno organizi-
rajo in ob pomoči občin, komu-
nalne skupnosti in drugih ušta-
nov s svojim delom pridružijo
prizadevanjem za lepšo podobo
Ljubljane.

Na teh osnovah je zgrajen tudi
letošnji program.

Prvi rezultati prizadevanj
HDLM so dobili tudi teoretično
podlago. Mestna raziskovalna
skupnost je prek urbanističnega
inštituta Slovenije financirala

študijo o obštoječem stanju v
Ljubljani. Izdelala jo je pod-
predsednica HDLM dipl. inž.
arh. Zdenka Goriup. Študija je

- bila v okviru javnega predavanja
predložena širši javnosti in spre-
jet je bil sklep, naj HDLM sode-
luje pri organiziranju zainteresi-
ranih, ki naj se tudi kot sekcije
vključujejo v društvo.

Komisija za zelene površine v
Ljubljani naj ob pomoči vsega
članstva ter druge humane in
osveščene javnosti še naprej
skrbi za javne zelenice v Ljublja-
ni. Gre za to, da bi tudi HDLM
prispevalo k ohranitvi sedanjega
zelenega fonda in da bi sodelo-
valo tudi pri pridobivanju novih
zelenih površin, ki so Ljubljani
nadvse potrebne.

Priprave za novi botanični vrt,
ki naj bi bil v okviru biološkega
centra pod Rožnikom, so v pol-
nem teku. Pri tem želi sodelovati
tudi HDLM, in sicer s tem, da bo
ustanovilo sekcijo prijateljev bo-
taničnega vrta, ki bo s svojitn
prostovoljnim delom sodelovala
pri nastajanju novega botanič-
nega vrta.

Hkrati se bo društvo prizade-
valo, da bi sedanji botanični vrt
ostal kot kulturna znamenitost
Ljubljane še bodočim rodovom.
Sekcija naj bi po potrebi in v ok-
viru svojih moči sodelovala tudi
pri oskrbovanju vrta prof. C. Je-
gliča v Vižmarjih.

Tudi letos si bo HDLM prizadeva-
lo, da bi ohranili in poživili akcijo.
Vsak Ljubljančan naj posadi eno
drevo, zlasli ob posebnih prilikah —
ob rojstvu, poroki ob obisku tujih dr-
žavnikov ipd. Treba pa bo določiti
lokacijo.

Še naprej bo društvo sodelovalo
tudi pri prizadevanjih za saditev 88
dreves za Tita po občinah in KS. Na
več mestih se je to že zgodjlo, po na-
ročilu ljubljanskih občin je LUZ iz-
tfela! predlog zasaditve. Drevesa naj
bi bila posajena na mestih, ki so že po
GUPU predvidena za zelenice, tako
da bi nastali večji in manjši zeleni
kompleksi, ki naj bi bili, če je le mo-
goče, med seboj povezani in bi bi-
stveno prispevali k zelenemu fondu
mesta.

Prizadevanja za park OF so ob se-
danjih gospodarskih težavah neko-

liko zastala. Vendar je zanj name-
njeno zemljišče ohranjeno in načrli
zanj pripravljeni. Občina Ljubljana
Vič - Rudrtik naj bi iztiala odlok o
^radnji parka OF in poskrbela, da bo
nntrt verificiran.

Društvo bo tudi letos — kot
vsako leto — organiziralo stro-
kovna in splošna kulturna preda-
vanja. Tako s problemi hortikul-
ture seznanja širšo javnost, po-
dučuje svoje člane in tudi druge
občane o hortikulturi. Večinoma
so dobro obiskana in dobro spre-
jeta. HDLM bo organiziralo tudi

strokovne ekskurzije, kot po-
sebnost ekskurzijo v Miinchen,
kjer je letos velika mednarodna
vrtnarska razstava. Člani si bodo
strokovno ogledali Ijubljanski
Tivoli, področje novega botanič-
nega vrta pod Rožnikom in eno
izmed naših drevesnic ali vrtnarij
ter imeli tudi praktično demon-
stracijo o delu vr vrtcu.
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